
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr LXVII/2023 

LXVII Sesja w dniu 8 listopada 2023  

Obrady rozpoczęto 8 listopada 2023 o godz. 10:30, a zakończono o godz. 12:11 tego samego 

dnia. Transmisja obrad dostępna jest pod adresem: 

https://www.youtube.com/watch?v=1Bwm3TK_fv4&t=2287s 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Jan Bartosik 

3. Michał Jerczyński 

4. Piotr Jeziorny 

5. Sławomir Kasprzak 

6. Józef Kwaśnik 

7. Łukasz Olbrych 

8. Tadeusz Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Emilia Poprawa 

11. Karolina Rybak 

12. Mieczysław Skotnik 

13. Mateusz Sroka 

14. Katarzyna Szczepańska 

15. Rafał Wielgoś 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Sześćdziesiąte siódme posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 8 listopada 2023 roku o godz. 

10:30 otworzył Przewodniczący Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z 

listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy -Adam Kopis  

- Skarbnik Gminy  -  Emilia Panek, 

- Sekretarz Gminy/ Zastępca Wójta – Małgorzata Gąszczak 

- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska –  

  Tomasz Jerczyński, 

- Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Zarządzania Projektami i Promocji Gminy –          

  Karolina Goj,  

- Informatyk – Przemysław Mrózek, 

- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica, 

- Radca Prawny – Gabriela Drzazga. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2023-2039.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka Opatowska na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Łęka Opatowska. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka 

Opatowska z Organizacjami Pozarządowymi na 2024 rok. 

14. Informacja o wyznaczonych podmiotach w których wykonywana będzie kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna i opinia Prezesa Sądu Rejonowego 

w Kępnie. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie obrad LXVII Sesji Rady Gminy. 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który poprosił o wprowadzenie dodatkowego punktu: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Łęka Opatowska.  

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady poddał zmiany do porządku obrad pod 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 



Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

Idąc dalej Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z LXVI sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 

międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2023 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok /35:05 -35:48 minuta transmisji/.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/383/2023 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok..  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2023-2039. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2039 /37:05 -37:54 minuta 

transmisji/.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/384/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2039. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 



8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który wyjaśnił iż projekt uchwały o podatku od 

nieruchomości był omawiany na przedostatnim, bardzo burzliwym  posiedzeniu wspólnym 

komisji,  gdzie były przedstawione propozycje wzrostu cen o 5%, 10% i 15%. Państwo Radni 

jednoznacznie zdecydowali o podniesieniu stawki o 5% w stosunku do poprzedniego roku.  

I taka stawka będzie wpisana do prowizorium budżetowego na 2024 rok.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/385/2023 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka Opatowska na rok 2024. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który wyjaśnił, iż na posiedzeniu wspólnym komisji 

Planowania i Budżetu oraz komisji Gospodarczej przed posiedzeniem sesji przedstawiono 

opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Łęka 

Opatowska na rok 2024. Kwestia dotyczy ustalonej i zaakceptowanej wcześniej przez Radę 

Gminy stawki w kwocie 80.67 za 1dt .Wielkopolska Izba Rolnicza zaakceptowała stawkę 

80.67 zł. w sposób pozytywny. 

Idąc dalej, Wójt Gminy poprosił Państwa Radnych o przegłosowanie uchwały. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/386/2023 w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy 

Łęka Opatowska na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z 

terenu Gminy Łęka Opatowska. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który wyjaśnił, iż  projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji Planowania i Budżetu oraz 

komisji Gospodarczej w dniu 18.10.2023 r. gdzie wspólnie ustalono stawki ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Łęka 

Opatowska, który:  

- uczestniczy w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, brał udział w działaniach, o których 

mowa w art. 3 pkt 7 ustawy z dnia 17 grudnia 2021r. o ochotniczych strażach pożarnych – w 

wysokości 28,00 zł.  

- uczestniczy w szkoleniu lub ćwiczeniu – w wysokości 20,00 zł. za każdą rozpoczętą godzinę 

liczoną według zasad określonych, w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021r. o ochotniczych 

strażach pożarnych.  

Ustalono również wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej, o którym mowa w art. 9 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 17 grudnia 

2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, w wysokości 20,00 zł.– za każdą rozpoczętą 

godzinę szkolenia. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/387/2023 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Łęka Opatowska 

 

Głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 



Środowiska – T. Jerczyński, który wyjaśnił, iż w związku z wydaniem decyzji przez Wody  

Polskie 08.09.2021 r. cyklicznie Gmina Łęka Opatowska stosuje dopłatę do zbiorowego 

odprowadzania ścieków. Zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2021 r. o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków Rada Gminy może 

podjąć uchwałę o dopłacie do jednej z wybranej lub wszystkich taryfowych grup odbiorców 

usług w celu zmniejszenia cen do odbiorców w związku z dużymi kosztami ścieków, 

skalkulowaną w taryfie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków. Zasadnym jest podjęcie uchwały o dopłacie do wszystkich odbiorców usług 

odprowadzania ścieków z terenu Gminy Łęka Opatowska. Te kwoty dopłaty są tożsame z 

tymi, które były na rok 2023. Wobec tego nie wpłyną na wzrost kosztów dla mieszkańców. 

Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy, który dopowiedział, iż żadnego nowego wzrostu nie 

będzie, podkreślił to co było wspomniane na posiedzeniu wspólnym komisji że gmina dopłaca 

do tych kwestii w przypadku gospodarstw domowych, osób fizycznych – 9 zł. netto, 

natomiast do przedsiębiorstw - 5,80 zł. netto. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który zadał pytanie – „Gdyby gmina nie 

dopłacała do ścieków to ile by faktycznie trzeba było zapłacić za 1 m3”? 

Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – T. 

Jerczyński odpowiedział, iż około 16 zł. bo teraz płacą 7,62 zł.  

Następnie Przewodniczący Rady zapytał o stawkę wody.  

Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska –  

T. Jerczyński odpowiedział, iż zgodnie z taryfą jest podnoszona, ale w chwili obecnej ona 

wzrosła od 4 października około 5 gr. na 1 m3. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/388/2023 w sprawie ustalenia dopłaty do 

taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 



przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Łęka Opatowska. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska - Tomasz Jerczyński, który wyjaśnił, iż projekt uchwały był wcześniej omawiany 

na komisjach. Dotychczas obowiązująca uchwała przyjęta była 19 maja 2010 r. w sprawie 

określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

właścicieli nieruchomości prowadzących działalność w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych na terenie gminy. Nastąpiła nowelizacja 

ustawy z dnia 7 lipca 2022 o zmianie ustawy Prawo Wodne oraz niektórych innych ustaw. W 

tej ustawie zgodnie z nowelizowanym artykułem 2 ust. 1 pkt. 1 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach pod pojęciem nieczystości ciekłych należy rozumieć ścieki 

gromadzone przejściowo w zbiornikach bezodpływowych lub osadnikach w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków co oznacza że nieczystości zbierane w takich 

osadnikach  będą kwalifikowane jako nieczystości ciekłe a nie jak dotychczas jako odpady. W 

wyniku nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wynikła 

konieczność podjęcia nowej uchwały składającej się z określenia wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Z przedstawionych 

powyżej informacji staje się niezbędnym podjęcie niniejszej uchwały.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/389/2023 w sprawie określenia wymagań, 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, 

Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Olbrych 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych. 

 



Głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska - Tomasz Jerczyński, który wyjaśnił, iż ten projekt uchwały był dłużej 

dyskutowany na posiedzeniach wspólnych komisji  w porównaniu z innymi.  

Na podstawie art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach, rada gminy określa w drodze uchwały górne stawki opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi pozbywania się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych.  

W związku z nowelizacją ustawy z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy – Prawo wodne oraz 

niektórych innych ustaw zmieniono między innymi definicję nieczystości ciekłych, co 

wymusza konieczność podjęcia niniejszej uchwały. Powyższa uchwała dotyczy nie tylko 

opróżniania zbiorników bezodpływowych, ale również osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków. W uchwale określono górną stawkę opłat za 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i wywóz tych nieczystości ciekłych.  

Ustalone górne stawki opłat, to ceny maksymalne, których przedsiębiorca zawierający umowę 

z właścicielem nieruchomości na świadczenie ww. usług nie może przekroczyć. 

Przedmiotowe opłaty ustalone zostały przy uwzględnieniu obecnych i planowanych cen 

paliwa, wynagrodzeń pracowników, opłat za zrzut do oczyszczalni ścieków, pozostałych 

kosztów związanych ze świadczeniem tych usług oraz właściwości nieczystości ciekłych.  

Porównując zaproponowane wysokości opłat za ww. usługi, z opłatami obowiązującymi w 

wielu innych gminach, należy stwierdzić, iż mieszczą się one w średnim przedziale 

wysokości przyjętych przez te gminy opłat.  

Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Następnie przedstawił proponowane i zaakceptowane przez Rade Gminy na wcześniejszym 

posiedzeniu wspólnym komisji Planowania i Budżetu stawki:  

 

- 50 zł brutto za opróżnianie i transport 1 m3 nieczystości ciekłych pochodzących ze 

zbiorników bezodpływowych;  

- 250 zł brutto za opróżnianie i transport 1 m3 nieczystości ciekłych pochodzących z 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Michał Jerczyński, który zawnioskował 

o obniżenie stawek z 50 zł na 30 zł i z 250 zł na 200 zł. w związku z licznymi apelami od 

mieszkańców gminy, którzy chcą mieć równe szanse z osobami które mają kanalizację bo te 

osoby, nie mają problemu z wywożeniem i jeszcze wychodzi u nich to taniej.  

Jako kolejny głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska, który podkreślił, iż kwota 30 zł. jest kwotą nierealną do wywożenia 

ścieków w chwili obecnej. Nie jest to kwota wykonalna przez Firmę wywożącą ścieki do 

oczyszczalni. Ta firma może zrezygnować z wywozu i pojawi się następny problem dla 

mieszkańców a następnie dla gminy.  

Następnie głos ponownie zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który przekazał, iż do tej pory 

kwota obowiązywała 15 zł. a dobrze wie, że firmy które wywoziły, brały więcej za wywóz 

tych ścieków i czy to będzie kontrolowane czy nie.  

Podkreślił, iż podtrzymuje wniosek o obniżeniu stawek na 30 i 200 zł. między innymi biorąc 

pod uwagę też prośby mieszkańców Siemianic, którzy byli obecni na posiedzeniu komisji , 



którzy stwierdzili, że mogą płacić tyle, co mieszkańcy z kanalizacją a wywóz niech gmina 

bierze na siebie. Wiadomo trzeba zmianę stawek poddać pod głosowanie Rady Gminy, która  

zadecyduje.  

Wobec braku innych propozycji i uwag Przewodniczący zarządził kilkuminutową przerwę w 

celu przygotowania dodatkowego głosowania ze stawkami 30 zł i 200 zł.  

Po przerwie wznowiono obrady/ 1:14:45 minuta transmisji/. 

Wobec wprowadzenia nowej propozycji stawek  Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania w sprawie wprowadzenia poprawki do projektu uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Łukasz Olbrych, Emilia Poprawa, Mieczysław Skotnik 

PRZECIW (9) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Sławomir Kasprzak, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, 

Karolina Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały w pierwotnej wersji . 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/390/2023 w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Sławomir Kasprzak, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, 

Karolina Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

PRZECIW (5) 

Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Łukasz Olbrych, Emilia Poprawa, Mieczysław Skotnik 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

 

 



14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Łęka Opatowska z Organizacjami Pozarządowymi na 2024 rok. 

 

Głos zabrała Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Zarządzania Projektami i Promocji 

Gminy, która wyjaśniła, iż Projekt Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska 

z Organizacjami Pozarządowymi na 2024 rok był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

wspólnym komisji Planowania i Budżetu oraz komisji Gospodarczej.  

Program ograniczony jest do tych organizacji, które prowadzą swoją działalność na terenie 

Gminy Łęka Opatowska lub dla jej mieszkańców.  

Głównym celem programu jest budowanie partnerstwa pomiędzy Gminą i organizacjami, 

służącego zaspokajaniu potrzeb mieszkańców Gminy oraz wzmacnianiu roli aktywności 

obywatelskiej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Do priorytetowych zadań publicznych Gminy w 2024 r. należą zadania w zakresie: 

1.kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 

2.wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, 

3.pomoc społeczna, w tym: 

a)pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz wyrównywania szans tych 

rodzin i osób, 

b)działalność na rzecz osób niepełnosprawnych, 

c)działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym. 

Roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi obowiązuje: od 1 stycznia 2024 

r. do 31 grudnia 2024 r. 

Na realizację programu w 2024 r. planowane jest przeznaczenie środków w kwocie  

800 000,00 zł w tym:  

• Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej – 260 000,00 zł  

• Kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego – 40 000,00 zł  

• Pomoc społeczna - 500 000,00 zł  

 

Projekt uchwały poddany został konsultacjom. Konsultowanie projektu odbyło się w formie 

wyrażenia pisemnej opinii o projekcie programu zamieszczonym w Biuletynie Informacji 

Publicznej, na stronie internetowej Urzędu Gminy Łęka Opatowska, na tablicy ogłoszeń 

Urzędu Gminy Łęka Opatowska w terminie od 09 października 2023 r. do 17 października 

2023 r. oraz otwartym spotkaniu z organizacjami pozarządowymi w dniu 17 października 

2023 r. w Rządcówce w którym uczestniczyło siedmiu przedstawicieli z terenu naszej gminy.  

Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy spytał o kwoty? 

Głos zabrała Karolina Goj, która odpowiedziała, iż o kwotach już wspominała jedynie 

dopowie iż dodana była kwestia pomocy społecznej . Jest to związane  z tym, że planowane 

jest uruchomienie domu pomocy i trzeba było zabezpieczyć środki finansowe na prowadzenie 

tego domu.  

Idąc dalej Przewodniczący Rady spytał jak w tym roku z kwotami LZS? Zostają na tym 

samym poziomie ? 



Karolina Goj odpowiedziała, iż środki na sport zostały podniesione o 20 tyś. zł.   

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXVII/391/2023 w sprawie uchwalenia Rocznego 

Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska z Organizacjami Pozarządowymi na 

2024 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, 

Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (1) 

Józef Kwaśnik 

 

15. Informacja o wyznaczonych podmiotach w których wykonywana będzie kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna i opinia Prezesa Sądu 

Rejonowego w Kępnie. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który przedstawił Informację o wyznaczonych 

podmiotach w których wykonywana będzie kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 

użyteczna i opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Kępnie, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji. 

 

17. Wolne wnioski i informacje. 

 

Jako pierwsza głos zabrała Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak, która przekazała iż 

Prezes Sądu Rejonowego w Kaliszu pismem z dnia 20 września br. zwrócił się do Rady 

Gminy  Łęka Opatowska o przeprowadzenie wyborów uzupełniających na ławnika na 

kadencję 2024-2027, o czym byli Państwo Radni informowani. 4 października br. została 

podana do publicznej wiadomości informacja o konieczności przeprowadzenia wyżej 

wymienionych wyborów Został wyznaczony termin zgłaszania kandydatów do 23 

października br. Tak jak poprzednio nikt się nie zgłosił, nie było odpowiedzi na to ogłoszenie. 

W związku z powyższym zostanie wystosowane pismo - informacja do Prezesa Sądu 

Okręgowego w Kaliszu oraz do Prezesa Sądu Rejonowego w Kępnie o braku kandydatów na 

ławnika.  

Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który dopowiedział w kwestii oświetlenia, 

iż planowany jest montaż wcześniej ustalonych pojedynczych lamp do Świąt Bożego 

Narodzenia. Jest  już rozstrzygnięte zapytanie na tę realizację. Dodatkowo przekazał, iż 



planowany jest również montaż oświetlenia na ulicy Wrzosowej i liczy, że będzie to szybciej 

zrealizowane, jeszcze przed Świętami. 

Następnie dodał, iż  w kwestii tych 210 tysięcy zł. które Gmina Łęka Opatowska przelała jako 

wkład i zajęcie udziałów w spółce Oświetlenie  Uliczne i Drogowe w Kaliszu  już trzy 

przetargi w tym temacie ogłoszono. Natomiast pozostałe są w trakcie przygotowania.  

Liczy, że do Świąt będzie zrealizowane również oświetlenie na tzw. Trzech Chałupach jak i  

ulica ks. Sierakowskiego. 

Idąc dalej Wójt Gminy przypomniał, iż do końca roku jest obowiązkowa wymiana 

bezklasowych pieców – kopciuchów na klasowe V klasa i wyżej a następnie zaprosił na 

uroczystą mszę św. w intencji Ojczyzny jak i na uroczystości związane z Odzyskaniem 

Niepodległości. 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który poprosił o załatanie dziury w 

Trzebieniu obok posesji nr 5 w stronę przyszłej ulicy Parcelowej oraz o poprawienie 

odwodnienia na zakręcie przy posesji nr 5 i 6. 

Idąc dalej, Wójt Gminy zaprosił na 22 listopada br. na godz. 15.00 w sali OSP Piaski na 

spotkanie, gdzie będą przedstawiciele Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Poznaniu. 

Będzie można zadawać pytania i usłyszeć odpowiedzi odnośnie przebudowy skrzyżowania 

DK11  i budowy ciągu pieszo-rowerowego od m. Piaski do m. Trzebień.  

Informacje dodatkowo będą przekazane na stronie internetowej gminy jak i profilu 

społecznościowym facebook. 

 

18. Zakończenie obrad LXVII Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad zamknięto obrady LXVII Sesji Rady Gminy o godz. 

12:11.  

  Przewodniczący 

Rady Gminy Łęka Opatowska 

         /-/Michał Jerczyński 

  

 

Przygotował(a): Renata Woźnica 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


